
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 353 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 7. marts 2007 
 

Spørgsmål 353: 
"Er det korrekt, at de nye regler i lov om kunstig befrugtning afskærer par, 

der har ét barn, i at få behandling med insemination (foruden reagensglas-

behandling) og at sygehusene derfor skal afvise disse par og henvise dem 

til at søge over i privat regi? I bekræftende fald er der så tale om en tilsigtet 

ændring af reglerne?” 

 

 

Svar: 
Jeg har forstået spørgsmålet således, at det ønskes oplyst, om par, der har 

ét barn, efterfølgende kan blive behandlet med insemination i det offentlige 

sygehusvæsen.  

 

Den gældende lov fastsætter omfanget af serviceniveauet i det offentlige 

sygehusvæsen for behandling med kunstig befrugtning. 

 

Dette betyder, at der ydes behandling med henblik på at få ét barn. Er der 

nedfrosne æg fra en tidligere behandling, kan der gives tilbud om at få op-

sat æg inden for nedfrysningstidens længde med henblik på muligheden for 

yderligere at få et barn. 

 

Fastlæggelse af dette serviceniveau var hensigten med loven, og der er 

herudover ikke mulighed for at modtage fertilitetsbehandling, herunder in-

semination i det offentlige sygehusvæsen. Når parret/kvinden har ét barn, 

er der ikke længere tale om barnløshed. 
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